大埔三斉中學

第二十一届 小學生 中英文現場作文比賽章程

目的

- 1. 提升小學生對中英文寫作的興趣。
- 2. 提高小學生臨場應試的心理素質。

參賽資格

小五、小六學生 參賽者只可參加同一級別的 中文組及英文組兩項比賽

比審形式

即場公佈題目,限時45分鐘作文一篇

中文組:不少於 250 字 英文組:不少於 200 字

報名費

每項港幣一百伍拾元正 同時報兩項合共港幣二百伍拾元正

比賽日期及時間

2025年11月30日(星期日)

2020 1 11 71 30 1 (22,311)		
小六中文	上午九時三十分至十時十五分	
小六英文	上午十一時十五分至十二時正	
小五中文	下午十二時四十五分至一時三十分	
小五英文	下午二時三十分至三時十五分	

比賽場地 大埔三斉中學

頒獎典禮 (特級優異獎) 2026年3月1日(星期日) 下午三時 假本校舉行,得獎名單將會另面通知。

評判團(排名不分先後)

英文組顧問評判:	Dr. Jane Andrews: Professor of Education, University of the West of England		
	Dr. Ian Craig: Visiting Professor, University College London		
	Dr. Pam Dettman: Associate Lecturer, University of London		
	Dr. Catherine Tetz: Assistant Professor, La Sierra University		
中文組顧問評判:	錢 鋼教授(香港大學 新聞及傳媒研究中心榮譽講師、中國傳媒研究計劃主任) 潘銘基教授(香港中文大學中國語文系教授、伍宜孫書院副院長)		
	蕭欣浩博士(香港漫會大學中文系一級講師、香港中華文化發展聯合會執行委員)		

本校老師評判:Mr. James WARJRI, Ms. Rachel YEAP (英文組) 李桂蠻老師、黃紫珊老師(中文組)

獎項:*獎項由顧問評判審定,參加者不得異議

(甲)組別:小五中文組、小五英文組、小六中文組、小六英文組

(乙) 個人獎:

- 冠軍:每組設一名,可獲頒發證書及總值港幣一仟元正的書券。
- 亞軍:每組設一名,可獲頒發證書及總值港幣六百元正的書券。
- 3. 季軍:每組設一名,可獲頒發證書及總值港幣四百元正的書券。
- 4. 特級優異獎:獲得85分或以上者,可獲頒發「特級優異獎」證書及總值港幣一百元正的書券。
- 5. 優異獎:獲得75-84分者,可獲頒發「優異獎」證書。
- 6. 良好獎:獲得60-74分者,可獲頒發「良好獎」證書。
- (丙) 團體獎:以每間學校所參與的級別及組別的積分總和作計算, 凡達標學校均可獲獎。
- 一等獎:以參賽學校的學生得分換算團體分,總得分 100 分 或以上的學校可獲頒發證書及總值港幣一千元正的書券。
- 鑽石獎:以參賽學校的學生得分換算團體分,總得分 70 至 99 分的學校可獲頒發證書及總值港幣六百元正的書券。
- 白金獎:以參賽學校的學生得分換算團體分,總得分 40 至 69 分的學校可獲頒發證書及總值港幣四百元正的書券。

團體獎計分方法

學生獲得下列獎項	團體獎分數
冠軍	7
亞軍	6
季軍	5
特級優異獎	3
優異獎	2
良好獎	1

注意事項:

- 本校接受報名後,會在參賽證上編配場地和座位編號並蓋章確認,然後於 11 月 14 日前把已經確認的參賽證寄/ 1. 交回參賽者就讀的學校。
- 參賽者請於參賽當日出示該張已蓋章確認的「參賽證」及學生證(或附照片的手冊)以便核對身份。遺失參賽證者, 請於比賽當天到校務處補領,費用為港幣十元正。
- 3. 倘若 11月 24 日後尚未接獲參賽證・請致電本校 2665-3459 向鄧偉文主任或邵小姐查詢。
- 參賽作品概不發還。本校有權將參賽作品及/或參賽者的照片上載互聯網及/或印刷發行。 4.
- 5. 同一參賽者可同時報名參加同一級別的中文組及英文組比賽。
- 報名費: 每項港幣一百伍拾元正, 同時報兩項合共港幣二百伍拾元正。 6.
- 參賽者必須提早 15 分鐘到達會場,以便核對身份和安排入座。
- 8. 如參賽者遲到或缺席,均不會補時或重賽。
- 參賽者必須自行帶備所需文具用品,包括:黑色或藍色原子筆、塗改液/改錯帶。
- 本活動僅接受以學校名義進行的團體報名, 恕不接受個人名義報名。 10
- 11. 比賽當天是本校的開放日,本校將會提供地方給老師和家長等候參賽者。

大埔三斉中學主辦

第二十一屆小學生中英文現場作文比賽

報名辦法(建議以電腦操作)由學校統一透過本校網上報名系統辦理報名。

報名系統



https://shorturl.at/d7NCU

*備註

- 請貴校負責老師於 2025年10月10日前,將參加學生名單上載,然後把一份學生名單連同一張劃線支票(全數費用),郵寄回本校。支票抬頭註明: Tai Po Sam Yuk Secondary School 或 大埔三百中學。
- 2. 本校地址:新界 大埔 大埔頭徑二號 大埔三斉中學。
- 3. 截止報名日期為 2025 年 10 月 10 日。
- 4. 請注意:一經報名,所有費用不設退款。
- 5. 負責老師將於 11 月 17 日前收到參賽證 (附有參賽編號及比賽場地),並蓋上<u>學校校印</u>,然後派發給有 關學生。
- 6. 請提醒參賽學生於比賽當天帶同<u>參賽證</u>及<u>附有相片的身份證明文件</u>(如手冊/學生證)到本校指定場地 比賽。當天補領需付港幣十元正。

Tai Po Sam Yuk Secondary School Regulations of the 21st Hong Kong-wide Primary School on-site Writing Competition

Objectives

- 1. To enhance primary school students' interest in writing
- 2. To strengthen primary school students' psychological preparedness for examination situations.

Eligibility

P.5 to P.6 students

Students may only take part in both the Chinese Section and the English Section of the competition at the same level.

Competition Format

The topic will be announced on the site, with a 45-minute time limit to write an essay. Chinese Section (At least 250 words) English Section (At least 200 words)

Registration Fee

HKD\$150 each section HKD\$250 for both sections Competition Date Sunday, 30 November 2025

Sulluay, 50	140VCIIIOCI 2023
P6 CHI	09:30-10:15
P6 ENG	11:15-12:00
P5 CHI	12:45–13:30
P5 ENG	14:30–15:15

Venue

Tai Po Sam Yuk Secondary School

Award Ceremony (Distinction Prize) Sunday, 1 March 2026, 3:00 p.m.

The ceremony will be held at our school.

The list of awardees will be announced separately.

Judging Panel (in no particular order)

Judging I diloi (1	in no particular order)	
English Section	Dr. Jane Andrews, Professor of Education, University of the West of England	
	Dr. Ian Craig, Visiting Professor, University College London	
	Dr. Pam Dettman, Associate Lecturer, University of London	
	Dr. Catherine Tetz, Assistant Professor, La Sierra University	
Chinese Section	Prof. QIAN Gang, Honorary Lecturer, Journalism and Media Studies Centre, HKU	
	Prof. POON Ming Kay, Professor, Department of Chinese Language and Literature, CUHK	
	Dr. SIU Yan Ho, Lecturer, Chinese Language and Literature, HKBU	

School Teachers as Judges: : Mr. James WARJRI, Ms. Rachel YEAP (English Section)
Ms. Lee Kwai Ying, Ms. Wong Tsz Shan (Chinese Section)

Awards: All awards will be determined by the advisory judges. Their decisions are final and no objections from participants will be accepted.

(A) Sections: P.5 Chinese, P.5 English, P.6 Chinese, P.6 English

(B) Individual Awards:

- 1. Champion: One per Section. Awards are a certificate and book coupons with a total value of HKD\$1,000.
- 2. First Runner-up: One per Section. Awards are a certificate and book coupons with a total value of HKD\$600.
- 3. Second Runner-up: One per Section. Awards are a certificate and book coupons with a total value of HKD\$400.
- 4. Outstanding Award: For participants scoring 85 marks or above. Awards are a certificate and book coupons with a total value of HKD\$100.
- 5. Distinction Award: For participants scoring 75–84 marks. To be awarded with a "Distinction" certificate.
- 6. Merit Award: For participants scoring 60-74 marks. To be awarded with a "Merit" certificate.

(C) School Awards: The total score is calculated based on the combined points from the levels and categories in which a school participates. All schools reaching the required score

will receive an award.

- First Class Award: Schools with a total score of 100 points or above will receive a certificate and book coupons with a total value of HKD\$1,000.
- Diamond Award: Schools with a total score of 70-99 points will receive a certificate and book coupons with a total value of HKD\$600.
- Platinum Award: Schools with a total score of 40–69 points will receive a certificate and book coupons with a total value of HKD\$400.

Award	Team Award Points
Champion	7
First Runner-up	6
Second Runner-up	5
Outstanding Award	3
Distinction Award	2
Merit Award	1

Notes for Participants:

- 1. After registration is accepted, the school will assign the venue and seat number on the admission ticket and stamp for confirmation. The confirmed admission ticket will be sent/delivered to the participant's school on or before 14 November.
- 2. On the competition day, participants must present the stamped and confirmed admission ticket together with their student ID card (or a handbook with a photo) for identity verification. If the admission ticket is lost, a replacement may be obtained at the school office on the competition day for a fee of HKD\$10.
- 3. If participants do not receive their admission ticket by 24 November, please contact Mr. Tang Wai Man or Ms. Siu at 2665-3459.
- 4. Submitted entries will not be returned. The organizer reserves the right to upload the entries and/or participants' photos to the Internet and/or publish them in print.
- 5. The same participant may apply for both the Chinese Section and the English Section of the same level.
- 6. Entry Fee: HKD\$150 per item. For two items, the total fee will be HKD\$250.
- 7. Participants must arrive at the venue 15 minutes before the competition starts for identity verification and seating arrangements.
- 8. Late arrival or absence will not be compensated with extra time or rescheduling.
- 9. Participants must bring their own stationery, including black or blue ballpoint pens and correction pen/tape.
- 10. Only Section applications through schools are accepted. Individual applications will not be accepted.
- 11. As the competition day coincides with the school's Open Day, waiting areas will be provided for teachers and parents.

Application (Computer submission is recommended):

Registration must be submitted by schools through our online registration system.

Registration System



https://shorturl.at/d7NCU

Remarks

- 1. The teacher-in-charge of each participating school should submit the student list online, and post a copy of student list with a crossed cheque (covering the full payment) to our school by 10 October 2025.
 - ◆ Cheque payable to: Tai Po Sam Yuk Secondary School (或「大埔三育中學」).
- 2. School Address: Tai Po Sam Yuk Secondary School, No. 2, Tai Po Tau Drive, Tai Po, N.T.
- 3. The deadline for application is 10 October 2025.
- 4. Please note: Once the application has been submitted, all fees are non-refundable.
- 5. The admission tickets (with participant number and venue indicated, and stamped with the school seal) will be sent to the teacher-in-charge on or before 17 November 2025 for distribution to the students concerned.
- 6. Please remind participating students to bring their admission ticket and a photo-bearing identification document (such as a handbook/student ID card) to the competition venue on the day. A replacement for a lost admission ticket may be obtained on the day for a fee of HKD\$10.